
Protokół Nr XXV/2020
z XXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 30 lipca 2020 roku
w sali kinowej Łowickiego Ośrodka Kultury w Łowiczu ul. Podrzeczna 20.

Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00, a zakończyła o godzinie 16.00

Ustawowa liczba Radnych - 21
Obecnych na Sesji              - 19

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Miejskiej.
4. Interpelacje i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
6. Sprawy różne - dyskusja.
7. Rozpatrzenie projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Miasta
Łowicza”.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Miejskiego
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania  Narkomanii na 2020 rok.
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy  Miasto Łowicz na lata 2020-2033.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na
2020 rok. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia i uchwalenia Regulaminu
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie miasta Łowicza. 
12. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki
paliwa w Gminie Miasto Łowicz na rok szkolny 2020/2021.
14. Zakończenie obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad.1 
Otwarcia  obrad  XXV  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady
Miejskiej Jacek Wiśniewski powitał Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego,
Zastępcę Burmistrza Pana Bogusława Bończaka, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską,
Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, Naczelników Wydziału, Dyrektorów jednostek
organizacyjnych  miasta  pracowników  Urzędu  Miejskiego,  przedstawicieli  mediów,
przedstawicieli stowarzyszeń i organizacji pozarządowych.

Ad. 2.
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził, że proponowany porządek
obrad XXV Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym.
Radny Robert Wójcik zapytał, czy w sprawach różnych Skarbnik lub Burmistrz przedstawi
informację o aktualnej sytuacji finansowanej miasta zgodnie z pismem złożonym przez Klub
Radnych „Łowickie.pl” z dnia 8 lipca 2020 roku. Poprosił, żeby zostało to przedstawione,
gdyż to pokazuje faktyczną sytuację finansową miasta. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski zaproponował, że Skarbnik w sprawach
różnych się odniesie do wniosku Radnego Roberta Wójcika. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  poinformował,  że  wpłynęło  pismo
Burmistrza Miasta Łowicza o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie
określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Miasto Łowicz na rok 2020/2021.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował głosowanie wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 12 obrad projektu
uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Miasto Łowicz na rok
2020/2021, a pozostałe punktu ulegną przesunięciu.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).

8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”



Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  porządek  obrad  został  zmieniony
jednogłośnie.

Ad. 3 
Protokół z XXIV Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Radni innych propozycji oraz uwag nie zgłosili.
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, protokół zostaje
przyjęty bez zmian. 

Ad. 4
Interpelacje i  zapytania.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  na   złożone  interpelacje  i  zapytania
odpowiedzi udzielono.

Radny Michał Trzoska w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość i niezależni
złożył zapytanie w sprawie projektu mObywatel.

(stanowi załącznik)

Radna Zofia Kroc złożyła zapytania: 

 Ile osób pracujących w Urzędzie Miejskim oraz w jednostkach podlegających Urzędowi
nabyło prawa emerytalne i nadal pracuje?

 Na jakim etapie  jest  sprawa sprzedaży działki  dla  Starostwa Powiatowego  przy  ulicy
Kaliskiej cel – wybudowanie sali gimnastycznej dla szkoły ekonomicznej?

 Czy jest planowane złożenie wniosku o środki unijne na rewitalizację Starego Miasta oraz
ulicy Zduńskiej?

(stanowią załączniki)

Radny  Robert  Wójcik  złożył  interpelację  w  imieniu  Klubu  Radnych  „Łowickie.pl”  w
sprawie  zainstalowania  studzienki  kanalizacji  deszczowej  w  pierwszym  sięgaczu  ul.
Włókienniczej.

(stanowi załącznik)
Złożył oświadczenie w imieniu Klubu Radnych „Łowickie.pl” w sprawie stanowiska klubu
Radnych dotyczący budowy tunelu w ul. Mostowej. 

(stanowi załącznik)

Ad. 5
Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami - przedstawił Pan
Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta

(stanowi załącznik)
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Pytania dot. przedstawionej informacji zgłosili: Radna Zofia Kroc, Radny Henryk Zasępa,
Radny Michał Trzoska, Radny Jakub Wolski, Radny Lech Aniszewski, Radny Robert Wójcik,
Radna Zofia Wielemborek, Radna Zofia Gębura, Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski. 
Odpowiedzi  udzielili:  Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta,  Pan  Grzegorz  Pełka
Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  i  Remontów,  Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału
Spraw Komunalnych, Pan Michał Zalewski Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki,
Pan Janusz  Michalak  Dyrektor  Zakładu  Usług  Komunalnych,  Pan  Arkadiusz  Podsędek
Skarbnik Miasta Łowicza.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  Rada  przyjęła
Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.

Ad. 6
Sprawy różne. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  -  przedstawił  pisma  jakie  zostały
skierowane do Rady Miejskiej w Łowiczu:

1. z  Wojewódzkiego  Sądu Administracyjnego  w Łodzi  w sprawie  doręczenia  odpisu
postanowienia  ze sprawy skargi  ZPOW Agros Nowa spółka z  o o na uchwałę  Rady
Miejskiej  w  Łowiczu  z  dnia  30  czerwca  2005  roku  Nr  XLIII  /268/2005  w sprawie
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza.
2. z  Urzędu  Marszałkowskiego  Województwa  Łódzkiego  z  Departamentu  Kultury
i Edukacji  informujące  o  udzielonej  dotacji  Powiatowi  Łowickiemu  w  wysokości
75 000 zł  na realizację  zadania:  Remont  spichlerza  z  przeznaczeniem  na  edukację
kulturalną młodzieży- wymiana stolarki  zewnętrznej.
3. Starosty Łowickiego w sprawie  zgłoszenia  kandydata  do  Powiatowej  Rady Rynku
Pracy.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewki poprosił  Radnych  o  zgłaszanie
kandydatur do Powiatowej Rady Rynku Pracy.
Radny Michał Trzoska zgłosił kandydaturę Radnego Łukasza Jażdżyka. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewki zapytał,  czy  są  inne  kandydatury.
Czy Radny Łukasza Jażdżyk wyraża zgodę?
Radny Łukasz Jażdżyk wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewki zaproponował głosowanie kandydatury
Radnego Łukasza Jażdżyka do Powiatowej Rady Rynku Pracy.

17 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewki stwierdził, że Rada Miejska większością
głosów wybrała Radnego Łukasza Jażdżyka na kandydata do Powiatowej Rady Rynku Pracy. 

Radny Lech Aniszewski podziękował za ustawienie wiaty autobusowej na os. Górki oraz
za zamontowanie progu zwalniającego na ul. Górnej. Przypomniał,  że na Komisji Budżetu
i Finansów prosił o raport na temat wód.  



Radna Zofia Kroc zapytała, czemu nie działa fontanna na Nowym Rynku. Kiedy planowany
jest wykup gruntów pod planowaną drogę Klickiego bis? Przekazała prośbę mieszkańców,
aby  Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw Komunalnych  oraz  Pan  Grzegorz
Pełka  Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  i  Remontów  jeden  dzień  w  tygodniu  przyjmowali
interesantów. Zapytała, kiedy ukonstytuuje się Rada Pożytku Publicznego?
Radna Zofia Wielemborek zapytała, jaka jest oferta dla dzieci na czas wakacji.
Radny  Robert  Wójcik zapytał,  o  inwestycję  pn.  budowa  kanalizacji  na  ul.  Czajki.
Poinformował,  że  otrzymał  pismo  z  Zakładu  Usług  Komunalnych,  że  inwestycja  jest
zagrożona.  Poprosił  o  kontynuowanie  tej  inwestycji.  Zapytał,  o  inwestycje  pn.  budowa
ul. Dziewiarskiej. Jak wygląda staranie się o dofinasowanie tej inwestycji.
Pan Janusz Michalak Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych potwierdził, że inwestycja
pn. Budowa kanalizacji na ul. Czajki jest zagrożona. Wynika to z tego, że jest największą
pozycję w kosztach w 2020 roku stanowi wywóz i utylizacja odpadów z oczyszczalni. Koszty
wywozu nieczystości wzrosły z 70 zł do 255 zł za tonę. Wyraził obawę, że kwota ta może
jeszcze wzrosnąć. Obecnie całkowity koszt wynosi  3 000 000 zł, przy dochodach że ścieków
w  wysokości  około  9 000 000  zł.  Poinformował,  że dochody  w  Zakładzie  Usług
Komunalnych nie zmniejszyły się znacząco ze względu na panująca pandemie.
Stwierdził, że środki zaplanowane na inwestycję pn. Budowa kanalizacji na ul. Czajki zostały
prawie wykorzystane.  Jeśli  nie  będą wykonywane metry bieżące kanalizacji  na ul.  Czajki
to będą wykonywane przyłącza do posesji. Poinformował, że koszt odwodnienia na 1 metr
kanalizacji  wynosi  około  1000  zł.  Studnia  odwadniająca  musi  zostać  zabita  na  poziomie
15 metrów. Studnie są zabijane co 15-18 metrów.  W 2020 roku zostało zaplanowanych 7
studni  za  kwotę  80 000  zł.  Ostatnia  zaplanowana  studnia  została  już  wykonana.
Poinformował, że planowane jest przesunięcie środków z rezerw tak, żeby inwestycja była
dalej  kontynuowana.  Poinformował,  że  ZUK  poszukuje  możliwości  dofinasowania  tej
inwestycji. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że fontanna jest nieczynna, gdyż
takie są zalecenia sanepidu. 
Został ogłoszony przetarg na projekt drogi Klickiego bis oraz na podział gruntów. Złożona
została oferta przekraczająca zaplanowane środki i przetarg został unieważniony. 
Poinformował,  że  Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw  Komunalnych  oraz
Pan Grzegorz  Pełka  Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  i  Remontów  maja  bardzo  dużo
obowiązków.  Jednak  zawsze  odbierają  telefony  gdy  tylko  mogą.  Przenalizuje  stworzenia
jednego dnia celem przyjęć interesantów.  
Wyraził  nadzieję,  Rada Pożytku Publicznego niedługo się  zbierze.  Jednak ze  względu na
obecną sytuację epidemiczną takie spotkanie nie może się odbyć. 
Poinformował,  że  dzieci  mogą  korzystać  z  otwartych  basenów  przy  pływalni  miejskiej,
Turbowakacji organizowanych przez Łowicki Ośrodek Kultury, półkolonii organizowanych
przez miasto.
Poinformował,  że  w  sprawie  dofinansowania  inwestycji  pn.  Budowa  ul.  Dziewiarskiej
inwestycja ta znajduje się na liście rezerwowej. Miasto do dnia 10 sierpnia 2020 roku ma
złożyć jeden nowy wniosek do Urzędu Wojewódzkiego o dofinasowanie z Fundusz Dróg.
Otrzymał  zapewnienie  z  Urzędu  Wojewódzkiego,  że  ul.  Dziewiarska  powinna  otrzymać
dofinasowanie. 
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Radny Michał Terenowicz podziękował za poprawienie chodnika na ul. Kwiatowej.  
Radny  Józef  Szczepanik  poprosił  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  kserokopię  pism
od mieszkańców osiedla  Korabki w sprawie tunelu.  Podzielił  się  refleksją odnośnie tunelu
cyt.  „co  zwykłego  Kowalskiego  mieszkającego  na  Korabce  lub  w  mieście  interesuje
zadłużenie 23% czy 33% jeżeli będzie ponosił koszty: stojąc pod przejazdem kolejowym albo
jechać w jedną lub w droga stronę 14-ką lub w perspektywie przez wiadukt”. 
Najgorsze  przedszkole  w  mieście  jest  na  os.  Górki,  ale  nic  na  ten  temat  nie  słyszy  od
Radnych.
Radny  Robert  Wójcik stwierdził,  że  „Kowalskiego”  nie  musi  interesować  zadłużenie,
ale dla Radnego to obowiązek, żeby to brać pod uwagę.   
Radny Lech Aniszewski stwierdził, że miasto skupi się na przedszkolu na os. Górki za rok,
dwa lub trzy, jak się poprawi sytuacja finansowa miasta. Teraz planowane jest przedszkole
w budynku po Gimnazjum nr 1, aby zrobić miejsce na nowy żłobek. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Boroski poprosił,  żeby na miejski plac na przeciwko
ul. Strzelczewskiej  nie  wywozić  śmieci.  Zaproponował,  żeby  ziemię  która  zostanie  po
budowie dróg dojazdowych do wiaduktu wywozić na ul. Kaliską, na plac gdzie stoją karuzele
w  Boże  Ciało.  Na  końcu  ul.  Strzeleckiej  jest  zakopywana  glina.  Miastu  będzie  trudno
sprzedać działkę tak zagospodarowaną. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewki zapytał, czy miasto ubiegało się o środki
z programu „Senior plus”. Jeśli tak to na co i jak to zostanie zrealizowane. 
Przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w czerwcu omawiany był temat
mostu  na  ul.  Mostowej.  Wstępne  wyliczenia  remontu  generalnego  wynosiły  3 000 000 zł
Zapytał, co dalej z mostem na ul. Mostowej. 
Poinformował,  że wpłynęło  pismo z  Klubu Kolarskiego Łowicz  w sprawie  ultramaratonu
kolarskiego.

(stanowi załącznik)
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz poinformował, że nie został złożony wniosek o środki
z programu „Senior plus”. Miasto nie spełniało wymaganych kryteriów. 
Generalny remont mostu jest potrzebny. Nie można zgłosić tej inwestycji do Funduszu Dróg
Samorządowych.  Miasto złoży wniosek do Urzędu Wojewódzkiego o kwotę 7 930 000 zł
w ramach wsparcia dla samorządów w związku z pandemią. Będzie drugi program rządowy
dla samorządowych. W ramach tego programu miasto będzie się starało o środki na remont
mostu.  Wymagane  będzie  spełnienie  kryteriów,  m.  in.  inwestycja  musi  mieć  znaczenie
środowiskowe.
Poinformował, że Klub Kolarski otrzymał 10 000 zł na organizacje tej imprezy sportowej.
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewki stwierdził, że remont generalny mostu
może  kosztować  tyle  co  budowa  nowego  mostu.  Może  należy  szukać  programu,  dzięki
któremu zdobędziemy dofinasowanie na budowę nowego mostu. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz stwierdził,  że  wybór  generalnego  remontu  jest
rozsądniejszą decyzją, aby miasto dziś nie weszło w kolejną dużą inwestycję. Jak miasto nie
otrzyma dofinasowania to projekt nowego mostu zostanie odłożony na półkę.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewki stwierdził, że warto mieć taki projekt,
żeby skorzystać z programów, które się pojawiają.
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta przedstawił pismo o sytuacji finansowej miasta. 



(stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik stwierdził, że w tym piśmie nie zostało wszystko ujęte. Nie została
cofnięta  6%  podwyżka  dla  nauczycieli.  Środki  na  tę  podwyżkę  jeśli  nie  zostały  ujęte
w subwencji trzeba będzie zaplanować. 
Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta stwierdził,  że  szkoły  nie  sygnalizują  braku
środków. Podwyżka dla nauczycieli została zaplanowana w budżecie na 2020 rok. Minister
Finansów  informował,  że  subwencja  oświatowa  obejmuje  podwyżkę  dla  nauczycieli.
Stwierdził, że w przedszkolach również nie będzie problemów, gdyż przedszkola skorzystały
ze zwolnienia ze składek ZUS na trzy miesiące (marzec, kwiecień, maj). W projekcie zmian
budżetu  miasta  na  dzisiejszej  sesji  zwiększone  zostały  wydatki  dla  szkoły  pijarskiej  na
dotacje.
Radny  Michał  Trzoska poprosił  o  podsumowanie  kwot  o  których  mówił  Skarbnik  –
o ile dochody miasta się zmniejszą, a  o ile wydatki.
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta poinformował, że na około 2 500 000 zł budżet
się nie bilansuje. 

Ad. 7
Rozpatrzenie projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Miasta
Łowicza”  – przedstawił  Pan  Michał  Zalewski  Naczelnik  Wydziału  Kultury,  Sportu  i
Turystyki.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum
i zaproponował głosowanie  projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla
Miasta Łowicza”.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny)..
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
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17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
Uchwałę Nr XXV/223/2020

Wiceprzewodniczący  Rady  Tadeusz  Żaczek  wyraził  zadowolenie,  że  uchwała  został
przegłosowana  jednogłośnie.  Poinformował,  że  Łowickie  Towarzystwo  Przyjaciół  Nauk
składało  dwukrotnie  wniosek  o  „Gwiozdę  Łowicką”  dla  śp.  Wincentego  Kaźmierczaka.
Wyraził  zdziwienie,  że  nie  otrzymał  tej  nagrody,  gdyż  jest  bardzo  zasłużony  dla  miasta
Łowicza. Podziękował za przyjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski  zarządził przerwę w obradach.

Przerwa trwała od godz. 13.20  do godz. 14.00.
Po przerwie.

Ad. 8
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia Miejskiego
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok – przedstawiła Pani Elżbieta Szachogłuchowicz,
Specjalista  ds.  Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i  Przeciwdziałania
Narkomanii.

(stanowi załącznik)

W  dyskusji  wzięli  udział:  Radna  Zofia  Kroc,  Radny  Paweł  Pięta,  Pani  Elżbieta
Szachogłuchowicz, Specjalista ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
i Przeciwdziałania Narkomanii.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  poinformował,  że  projekt  uchwały
został przygotowany na wniosek Komisji Społecznej z dnia 18 maja 2020 roku.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował głosowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia
Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok.

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.



3. Radny Grzegorz Durka nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski „wstrzymał się” od głosu.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk „wstrzymał się” od głosu.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „przeciw”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski „wstrzymał się” od głosu.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

13 „za”, 1 „przeciw”, 4 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów: 
Uchwałę Nr XXV/224/2020

Ad. 9
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej
Gminy Miasto Łowicz na lata 2020-2033 – przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik
Miasta.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny  Lech
Aniszewski.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował  głosowanie  projektu  uchwały w sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2020-2033.

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” do głosu.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
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4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

17 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów: 
Uchwałę Nr XXV/225/2020

Ad. 10 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok –
przedstawił  Pan Arkadiusz Podsędek, Skarbnik Miasta. 

(stanowi załącznik)

Radny Michał Trzoska  zwrócił uwagę na to, że miasto korzysta z tarczy antykryzysowej,
jest  to  realne wsparcie  dla samorządów. W zmianach w budżecie  jest  m.  in.  zwiększenie
dochodów  w Zakładzie  Gospodarki  Mieszkaniowej,  przedszkoli  i  żłobka  -  łącznie  około
740 000 zł.  Doliczyć  do  tego  trzeba  Fundusz  Inwestycji  Samorządowych  w  wysokości
7 930 000 zł. Podziękował Skarbnikowi za zaangażowanie.  
Radny  Robert  Wójcik podziękował  za  przeznaczenie  środków  na  dokumentację  na
przebudowę placu postojowego przed dworcem kolejowym, Łowicz Przedmieście. 
Zapytał,  czy wszystkie  jednostki wystąpiły o zwolnienie ze składek ZUS. Jeśli  któreś  nie
wystąpiły, proszę powiedzieć które. 
Zapytał, czy po wprowadzeniu zwiększenia w dotacji z działu kultura fizyczna, dotacja będzie
wyższa  niż  w  zeszłym  roku.  Jeśli  jest  wyższa  prosił,  żeby  to  uargumentować.  Czy  w
rozliczeniu dotacji dla klubów sportowych za I półrocze powstały oszczędności. 
Poinformował, że wskaźniki finansowe w 2023 roku się trochę poprawiły, jednak w latach
2020, 2021 i 2022 pogarszają. 



Radny Lech Aniszewski poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Gospodarczej
i Rozwoju  Miasta  oraz  Komisji  Budżetu  i  Finansów  w  czerwcu  prosił  Kluby  Sportowe
o dostarczenie  informacji  jakich  kwot  potrzebują,  żeby  przetrwać  trudny  czas.  Żadnych
informacji  nie  otrzymał.  W  dniu  sesji  otrzymał  wykaz  dotacji  przekazanych  klubom
sportowym  w  latach  ubiegłych.  Klub  Sportowy  Pelikan  w  2018  r  otrzymał  dotację  w
wysokości  150 000 zł,  w  2019  roku  150 000  zł,  I  półrocze  2020  roku  80 000  zł.  Klub
Sportowy Księżak w 2018 r. otrzymał dotacje w wysokości 460 000 zł, w 2019 roku 460 000
zł, I półrocze 2020 roku 330 000 zł. Zapytał na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów pana
Michała  Zalewskiego  Naczelnik  Wydziału  Kultury,  Sportu  i  Turystyki,  czemu  w  dobie
pandemii, kiedy była ograniczona działalność sportowa kluby sportowe wykorzystały prawie
całość dotacji. KS Księżak nie wykorzystał 5 000 zł, a KS Pelikan 2 700 zł. Miasto ogranicza
wydatki  na inwestycje  na wszelkich poziomach.  Zapytał,  czemu kluby sportowe nie mogą
oszczędzać. Kluby nie otrzymają dotacji w kwocie 260 000 zł, tylko w wysokości 302 000 zł.
Te dwa kluby sportowe łącznie rocznie otrzymywały dotacje w wysokości około 610 000 zł.
W tym roku łącznie otrzymają 712 000 zł. Zapytał z czego wynika taka różnica. Stwierdził, że
kluby  sportowe  posiadające  osobowość  prawną  mogą  zaciągnąć  kredyty.  Zapytał,  czemu
kluby sportowe tego nie robią. Jeden z klubów go zyskał ostatnio dobrego sponsora i powinno
to zostać wzięte po uwagę przy przekazywaniu dotacji. 
Radna Wiesława Gębura poinformowała,  że  ustawa  o  stowarzyszeniach  nie  przewiduje
możliwości zaciągania kredytów, jest to zabronione. Nie można rozwalać czegoś co zostało
zbudowane. Utrzymanie się KS Księżak w pierwszej lidze kosztuje. Dotacje są z podatków,
nie tylko Radnych, ale i wszystkich podatników. 
Radny Lech  Aniszewski podziękował  za  wyjaśnienie.  Zapytał,  czy  pieniądze  z  naszych
podatków powinny być w ten sposób za gospodarowane. Czy miasto na wpływ na rozwój
tego klubu? Jeśli miasto przekazuje dotacje to powinno mieć coś do powiedzenia. Zwrócił
uwagę, że klub koszykarski z Kutna wycofał się z ligi ze względu na oszczędności. 
Radna  Zofia  Wielemborek poinformowała,  że  miasto  może  kontrolować  sposób
wydatkowania dotacji. Jeśli są nieprawidłowo wydatkowane, stowarzyszenia mają obowiązek
zwrócić te środki. 
Radny Lech Aniszewski prosił o przerwę. Złożył wniosek o zmniejszenie kwoty dotacji do
poziomu jaki był w zeszłym roku. 
Pan Jacek Wiśniewski Przewodniczący Rady poprosił o przygotowanie wniosku na piśmie.
Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta poinformował,  że  wnioski  o  zwolnienie
ze składek ZUS złożyły wszystkie jednostki które miały do tego prawo. Decyzję odmowną
otrzymał  Zakład  Utrzymania  Miasta  ze  względu na  złe  wyniki  finansowe w poprzednich
latach.  
Pan Michał  Zalewski  Naczelnik  Wydziału  Kultury  Sportu  i  Turystyki  poinformował,
że w projekcie  budżetu  na  2020  rok  przewidywana   kwota  dotacji  wynosiła  700 000  zł.
Dotacja ta przeznaczana była dla klubów sportowych prowadzących zajęcia zawodowe, ale
także  dla  uczniowskich  klubów  sportowych.  Klub  sportowy  Księżak  przy  kształtowaniu
budżetu  poprosił  o  dotacje  w wysokości  520 000  zł.  Po  przyjęciu  budżetu  ogólna  kwota
dotacji wynosiła 500 000 zł. 
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Poinformował,  że w dniu 22 czerwca 2020 roku do Przewodniczącego Rady trafiło pismo
z KS Księżak  i  KS  Pelikan  z  informacją  o  wysokości  dotacji  oraz  z  wyszczególnieniem
na co zostanie dotacja przeznaczona. 
Poinformował,  że  KS  Księżak  w  I  półroczu  2020  roku  otrzymał  dotację  w  wysokości
330 000 zł, z czego wydał 325 000 zł – zostało 5 000 zł oszczędności. KS Pelikan otrzymał
w I półroczu 2020 roku dotacje w wysokości  80 000 zł,  z czego wydatkowano 78 357 zł.
Uczniowski Miejski Klub Sportowy Księżak na tenis  stołowy otrzymał  w I półroczu 2020
roku dotację  w wysokości  7 500 zł,  z  czego wydał  5 223,24 zł.  Zwrot  dotacji  wyniósł  8
919,76 zł.  Kluby sportowe złożyły  do Urzędu Miasta  sprawozdania  z  rozliczenia  dotacji,
które są obecnie sprawdzane. 
Jeśli wniosek Radnego Lecha Aniszewskiego zostanie przegłosowany,  to Burmistrz będzie
musiał  unieważnić  otwarty  konkurs  ofert.  Będzie  musiał  zostać  ogłoszony nowy konkurs
przez co przekazanie dotacji zostanie opóźnione. 
Do  dnia  30  czerwca  2020  roku  KS  Księżak  musiał  podjąć  decyzję  o  uczestnictwie
w rozgrywkach w sezonie 2020/2021 we współzawodnictwie sportowym określonym przez
Polski  Związek  Koszykówki.  Klub  podjął  decyzję  o  rozgrywkach.  W tym  czasie  trwały
negocjacje w Urzędzie Miejskim w Łowiczu, w których uczestniczyli: Pan Krzysztof Kaliński
Burmistrz  Miasta  Łowicza,  Pan  Michał  Zalewski  Naczelnik  Wydziały  Kultury,  Sportu
i Turystyki,  Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta  i  przedstawiciel  KS  Księżak.
Na spotkaniu  ustalono  niezbędne  minimum  jakim  klub  musiał  się  wykazać  zapisując
się do rozgrywek. Uchwała Zarządu Polskiego Związku Koszykówki określa warunki jakie
musi spełnić klub sportowy, aby w rozgrywkach uczestniczyć. W załączniku do tej uchwały
jest zapis, że klub, aby móc współuczestniczyć w sezonie rozgrywkowym 2020/2021, musi
poświadczyć, że posiada kwotę 400 000 zł. Wiadomo, że w rozgrywkach 2020/2021 weźmie
udział 16 drużyn. Znana jest tabela rozgrywek. Mecze będą się odbywać na terenie całego
kraju.  Klub sportowy otrzymuje  dotacje  z  urzędu na  koszty związane  z  wynagrodzeniem
trenera, opłatami startowymi, opłatami sędziowskimi, dojazdami na mecze i wyżywieniem. 
Stwierdził,  że  KS  Księżak  jest  jedynym  klubem,  który  jest  w  pierwszej  lidze.  Nie  jest
to mierzalna  promocja  miasta,  jednak  nazwa  klubu  ”KS  Księżak  Łowicz”  utrwala  się
w świadomości kibiców uczestniczących w meczach. Grono kibiców klubu wzrasta.   
Poinformował,  że  stan  epidemiczny  w Polsce  został  wprowadzony  12  marca  2020  roku,
a Polski Związek Koszykówki rozgrywki zawiesił z końcem marca. Od kwietnia do okresu
Wielkanocy  wszystkie  obiekty  sportowe  w  Łowiczu  były  zamknięte.  Gdy  rozpoczęło
się stopniowe odmrażanie sportu,  Burmistrz  zgodził  się na prowadzenie zajęć przez kluby
sportowe w minimalnym zakresie.  Kluby młodzieżowe i dorosłe mogły prowadzić zajęcia
zdalnie  –  trener  prowadził  zajęcia  na  zasadach  rozgrzewki,  roztrenowania.  Odbywało  się
to zgodnie  z  programem  szkolenia  sportowego,  który  jest  załącznikiem  do  wniosku
konkursowego.  Następnie  od  dnia  6  maja  2020  roku  zajęcia  odbywały  się  na  otwartych
przestrzeniach publicznych (6 osób z trenerem). Udostępnione zostały boiska na terenie szkół
podstawowych  nr  1  i  nr  7,  przy hali  OSiR nr  1  i  przy II  LO w Łowiczu.  Kolejny etap
odmrażania pozwolił na prowadzenie zajęć sportowych na hali OSiR. 
Stwierdził,  że  nie  można  uzależniać  dotacji  dla  klubów  sportowych  od  pozyskanych
sponsorów.



Radny Robert Wójcik zwrócił uwagę, że w czasie pandemii kluby sportowe mogły poczynić
większe  oszczędności.  Na  II  półrocze  miasto  daje  klubom  260 000 zł.  Jeśli  sytuacja  się
nie zmieni  tych  środków może  im zabraknąć.  Zgodził  się  z  tym,  że  jest  to  promocja  dla
miasta.  
Radny Lech Aniszewski stwierdził, że nie chce ograniczać działalności klubów sportowych.
Stwierdził, że chce, żeby działalność klubów została zachowana na takim samym poziomie
jak w roku ubiegłym. 
Pan Michał  Zalewski  Naczelnik  Wydziału  Kultury  Sportu  i  Turystyki  poinformował,
że klub  przy  zmniejszonych  środkach  z  dotacji  nie  będzie  mógł  uczestniczyć
we współzawodnictwie.  W  związku  z  tym,  będzie  klub  musiał  ponieść  konsekwencje
finansowe  –  kary  umowne  przewidziane  przez  Polski  Związek  Koszykówki.  W dalszym
etapie  klub  może  zbankrutować.  Poinformował,  że  kluby  sportowe  nie  mogą  zaciągać
zobowiązań finansowych w postaci kredytów.  
Radny  Lech  Aniszewski stwierdził,  że  nie  podoba  mu  się  wprowadzenie  negatywnej
narracji. To nie jest organicznie środków. Kwota dotacji wyniosłaby tyle co w zeszłym roku.
Jeżeli taka kwota wystarczyła, aby w 2019 roku KS Księżak mógł grać w pierwszej lidze to i
w 2020 roku również pozwoli. Stwierdził, że w I półroczu oszczędności się pojawiły bo było
mniej wyjazdów i mniejsze koszty wyżywienia. Klub nie wykazał tych oszczędności.
Pan Michał  Zalewski  Naczelnik  Wydziału  Kultury  Sportu  i  Turystyki  poinformował,
że w 2019 roku KS Księżak występował z  wnioskiem o podniesienie  kwoty dotacji,  gdyż
nie wystarcza im środków na udział w rozgrywkach w pierwszej lidze. 
Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski zarządził 10 minut przerwy.

Przerwa trwała od godz. 15.09  do godz. 15.29.
Po przerwie.

Radny Lech Aniszewski wycofał wniosek o zmniejszenie kwoty dotacji do poziomu jaki był
w zeszłym roku. Poprosił o zorganizowanie spotkania Rady Miejskiej w Łowiczu z klubami
sportowymi w celu wypracowania sposobu w jaki miasto będzie dotowało sport profesjonalny
w przyszłym roku. Wyraził zrozumienie, że kluby podjęły już zobowiązania i zmniejszenie
dotacji mogło by spowodować negatywne konsekwencje. 
Przewodniczący  Rady  Jacek  Wiśniewski  zobowiązał  się  do  zorganizowania  spotkania,
aby wypracować system finasowania sportu w wydaniu profesjonalnym. 

Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny  Lech
Aniszewski.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował głosowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na
2020 rok. 

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
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3. Radny Grzegorz Durka nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
4. Radny Dariusz Dzik „wstrzymał się” od głosu.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz „wstrzymał się” od głosu.
15. Radny Michał Trzoska nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

14 „za”, 0„przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów:
Uchwałę Nr XXV/226/2020

Ad. 11
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  i  uchwalenia  Regulaminu
dostarczania wody i  odprowadzania ścieków na terenie miasta Łowicza – przedstawił
Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)

W dyskusji wzięli udział: Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Żaczek, Pan Paweł Gawroński
Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  poinformował,  że  projekt  uchwały
został zaopiniowany przez Komisję Gospodarczą na posiedzeniu w miesiącu maju. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował  głosowanie  projektu  uchwały w  sprawie  przyjęcia  i  uchwalenia
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie miasta Łowicza. 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).



4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła  większością głosów. 
Uchwałę Nr XXV/227/2020

Ad. 12
Rozpatrzenie  projektu uchwały  w sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa
w Gminie  Miasto  Łowicz  na  rok  2020/2021  – przedstawiła  Pani  Małgorzata  Grzyb
Inspektor w Wydziale Spraw Społecznych.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny  Lech
Aniszewski.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował głosowanie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki
paliwa w Gminie Miasto Łowicz na rok 2020/2021.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”
3. Radny Grzegorz Durka nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
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5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za ”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
Uchwałę Nr XXV/228/2020

Radny Lech Aniszewski poprosił o 5 minut przerwy.

Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski zarządził 5 minut przerwy.

Przerwa trwała od godz. 15.42  do godz. 15.46.
Po przerwie.

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta zaprosił na spotkanie w dniu 1 sierpnia 2020
roku  o godz.  17.00  przy  pomniku  Szarych  Szeregów  na  cmentarzu  katedralnym  -
wspomnienie Powstania Warszawskiego. Zaprosił  na wydarzenia w dniu 15 sierpnia 2020
roku. Uroczystości rozpoczną się przy pomniku Marszałka Józefa Piłsudskiego o 11.15 od
złożenia kwiatów. O godz. 12.00 będzie msza św. w katedrze.  Po południu przy pomniku
trzech  narodów  o godz. 17.00  odbędzie  koncert  patriotyczny  z  okazji  stulecia  Bitwy
Warszawskiej.
Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Żaczek poprosił o zgłaszanie się Radnych do pocztu
sztandarowego  w  dniu  1  sierpnia  2020  roku.  Zgłosili  się  Radny  Leszek  Plichta,
Wiceprzewodniczący Rady Marek Boroski,  Radna Wiesława Gębura.  W dniu 15 sierpnia
2020 zgłosili się Radna Wiesława Gębura, Radny Paweł Pięta. W tym dniu przydało by się
więcej osób ponieważ uroczystości długo trwają. Poprosił Burmistrza o uzupełnienie składu
przez pracowników urzędu. 



Przewodniczący  Rady  Jacek  Wiśniewski  poinformował,  że  w  tej  sprawie  skontaktuje
się z nieobecnymi  Radnymi  i  dopiero  wtedy  zgłosi  się  do  Burmistrza  o  ewentualne
uzupełnienie składu.

Ad. 13
Następna Sesja Rady Miejskiej planowana jest w dniu 25 sierpnia 2020 r. o godz. 10.00
w sali kinowej Łowickiego Ośrodka Kultury z następującym tematami:
1. Rozpatrzenie raportu o stanie Miasta Łowicza za 2019 rok.
2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Łowicza wotum zaufania.
3. Rozpatrzenie  i  zatwierdzenie  sprawozdań  finansowych  za  2019  rok  oraz  przyjęcie

sprawozdania z wykonania budżetu Miasta  Łowicza za 2019 r.
4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Łowicza.

Przewodniczący  Rady  Jacek  Wiśniewski  poinformował,  że  na  miesiąc  sierpień
zaplanowana została  Informacja o działalności ZEC i  ZUM. Ze względu na przeniesienie
procedury absolutoryjnej  i  rozpatrzenie  raportu  o  stanie  miasta  oraz  debaty  nad raportem
zaproponował przeniesienie Informacji o działalności ZEC i ZUM na miesiąc październik. 

Przewodniczący  Rady  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i  zaproponował
głosowanie przeniesienia tematów „Informacja o działalności Zakładu Energetyki  Cieplnej
spółka z o. o.”, „Informacja o działalności Zakładu Utrzymania Miasta spółka z o. o.” na
miesiąc październik.

16 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski  stwierdził, że tematy  „Informacja o działalności
Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o. o.”, „Informacja o działalności Zakładu Utrzymania
Miasta spółka z o. o.” zostały większością głosów przeniesione na miesiąc październik.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  -  poinformował  o  planowanych
posiedzeniach komisji :
17 sierpnia 2020 r. Komisja Społeczna godz. 15.00  
18 sierpnia 2020 r. Komisja Mieszkaniowa i Socjalna godz. 14.00
19  sierpnia  2020  r.  Komisja  Gospodarcza  i  Rozwoju  Miasta  oraz  Komisja  Budżetu  i
Finansów  godz. 10.00 

Radny  Krzysztof  Olko stwierdził,  że  Rada  ustala  plan  pracy  na  cały  rok.  Teraz  Pan
Przewodniczący decyduje o terminie sesji. To jest nie w porządku wobec Radnych.
Przewodniczący  Rady  Jacek  Wiśniewski  poinformował,  że wynika  to  z  przyczyn
technicznych.  Wcześniej  informował  o  tej  zmianie.  Przeprosił,  że  nie  do  wszystkich  ta
informacja  dotarła.  Sesja  w  sierpniu  może  potrwać  dwa  dni  w  związku  z  tym  została
zaproponowana w dniu 25 sierpnia 2020 roku a nie jak planowo w dniu 27 sierpnia 2020
roku. 

Ad. 14

17



Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady XXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała

Katarzyna Marczak

InspektorPrzewodniczący Rady:

Jacek Wiśniewski


